
 

کاشی های امیر چخماق یزد ریختند
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان یزد به خبرآنلاین گفت: »سازه تزئینی روی گنبد 
مسجد امیرچخماق که حدود ۳۰ مترمربع ریزش کرده نیاز 
به بازسازی دارد.« چند روز قبل بود که در فضای مجازی یک 
عکس دست به دست شد، عکسی که نشان می داد گنبد مسجد 
امیرچخماق در یزد آسیب دیده است، همان موقع مدیرکل 
میراث فرهنگی استان یزد گفت: »با توجه به ریزش بخشی از 
گنبد مسجد امیر چخماق از سوی اعضای شورای فنی میراث 
فرهنگی استان از مسجد بازدید انجام شد.« بازدیدی که البته 
از جزئیات آن چیزی منتشر نشد تا حجم خسارت وارد شده به 

گنبد این مسجد تاریخی مبهم باقی بماند. 
 همین مسأله سبب شد که سراغ مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان یزد برویم. احمد آخوندی 
ابراهیم آبادی، درباره تخریبی که در گنبد مسجد امیرچخماق 
ایجاد شده به خبرآنلاین می گوید: »گنبد مسجدها در شهرهایی 
که بافت تاریخی دارند دو پوشش دارد، یکی سازه اصلی گنبد 
است و دیگری سازه ای برای تزیین است که در آن از کاشی یا 
آجر لعابدار استفاده می شود.« او ادامه می دهد: »گنبد مسجد 
امیرچخماق مدت ها مرمت نشده بوده که در بناهای تاریخی 
این مسأله چیز عجیبی نیست و معمولاً بعد از ۲۰ الی ۳۰ سال 
که مصالح فرسوده می شود مرمت صورت می گیرد، در خصوص 
گنبد این مسجد سازه اصلی آن مشکلی ندارد، شورای فنی استان 
گنبد مسجد را بررسی کردند و همان طورکه گفتم برای سازه 
اصلی گنبد مسجد هیچ مشکلی ایجاد نشده است، اما اتفاقی که 
افتاده مربوط به آن سازه تزئینی روی گنبد است، که حدود ۳۰ 

مترمربع ریزش کرده و نیاز به بازسازی دارد.« 
در همین باره مجید علومی، کارشناس ارشد مرمت آثار و 
بناهای تاریخی در استان یزد به خبرآنلاین می گوید: »من خودم 
گنبد مسجد را بررسی کردم، مواد و مصالح به مرور زمان فرسوده 
می شوند و حالا کاشی های آن بخش از گنبد مسجد امیرچخماق 
که در معرض آفتاب و عوارض طبیعی است ریخته، طوری که 
گنبد مسجد آسیب ندیده، بلکه فقط بخشی از کاشی های ساقه 
گنبد ریخته است. آخرین باری که ساقه گنبد ترمیم شده مربوط 
به ۴۵ سال قبل است که عکس های آن موجود است لذا به مرور 

زمان مصالح آن فرسوده شده است.«

وجود ۳۶ محله مسأله دار در کرمانشاه 
سرپرست فرمانداری کرمانشاه با اشاره به وجود ۳۶ محله 
مسأله دار در کرمانشاه، گفت: حدود ۴۰۰ هزار نفر از جمعیت 

شهرستان کرمانشاه ساکن بافت فرسوده هستند. 
محمدرضا آمویی از این شهرستان به عنوان محروم ترین 
شهرستان استان یاد کرد و ادامه داد: رسیدگی به امور کرمانشاه 

نیازمند همراهی و همدلی بخش های مختلف است. 
آمویی یکی از مشکلاتی که در کرمانشاه با آن مواجهیم را 
کمرنگ شدن نقش ادارات شهرستان در سایه ادارات استان 
اعلام کرد و یادآور شد: لازم است خود ادارات شهرستانی امور 
شهر کرمانشاه را پیش ببرند.  آمویی در ادامه به در پیش بودن 
انتخابات مجلس خبرگان و مجلس شورای اسلامی اشاره کرد 
و گفت: به جهت حساسیت ویژه ای که این موضوع دارد، از 
همین حالا دشمنان برای عدم حضور مردم پای صندوق های 
رای برنامه ریزی کرده اند، لذا لازم است با امیدبخشی و کارهای 
جهادی زمینه مشارکت حداکثری مردم در انتخابات امسال را 
فراهم کنیم.  سرپرست فرمانداری کرمانشاه با تاکید بر اینکه 
همه مردم باید خدمات دولت را بیشتر احساس کنند، خواستار 
تکریم ارباب رجوع در دستگاه ها و پاسخگویی به مردم شد تا 

زمینه نارضایتی مردم ایجاد نشود. 

سامانه یکپارچه خودرو

در سامانه یکپارچه خودرو ثبت نام کردم احراز هویت شده 
و تابستان 1۴۰۵زده بود اما دیروز حذف شده بود ماجرا از 
چه قرار است؟ لطفا مسئولان به این موضوع رسیدگی کنند. 
یک شهروند از تهران

سرویس بهداشتی مترو
اکثرا یا تمام ایستگاه های مترو که وارد آن می شویم 
در داخل آن سرویس های بهداشتی نیست و تعداد خیلی 
معدودی از ایستگاه ها هست که در بیرون مترو اگر فضای 
سبزی باشد سرویس های بهداشتی برای مسافران تعبیه 
شده است. مسئولان مترو باید فکری اساسی برای این موضوع 
بیندیشند زیرا واقعا مسافران به خصوص کودکان و سالمندان 

به سرویس های بهداشتی احتیاج دارند. 
یک شهروند از تهران 

اراذل و اوباش
در حال حاضر در  برخی مناطق تهران خفت گیری اراذل 
و اوباش باب شده است مردم دیگر ماشین و موتور و وسایل 
شخصی خودشان از قبیل کیف و موبایل را به راحتی به دست 
این اشخاص می دهند. از مسئولان نیروی انتظامی درخواست 
داریم که مجازات ها و جرایم سنگینی برای این اشخاص 

بگذارند که دیگر این اتفاقات در تهران رخ ندهد. 
اکرمی از تهران 

آزمایش های پزشکی 
آزمایش های پزشکی به ویژه آزمایش خون، نسبت 
به سال های گذشته گران شده است. مردم برای درمان 
بیماریي هایشان با مشکلاتی از نظر پرداخت ویزیت پزشکان 
مواجهند و پزشکان نیز برای تشخیص دقیق بیماری ها، برای 
بیماران آزمایش های متعددی می نویسند که لازم است 
مسئولان مربوطه نسبت به تعرفه آنها تجدیدنظر کنند و آن 

را کاهش دهند. 
کاظمی از تهران
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آرمان ملی: سرعت اینترنت در ایران بدون شک یکی از 
مهم ترین مسائل موجود و چالش های پیش روی افراد و کاربرانی 
است که کسب و کار و درآمد آن ها از راه این فناوری نوین می گذرد 
که حالا دیگر همه جهان را تحت تاثیر خود قرار داده. در کنار 
سرعت اینترنت باید فیلترینگ شبکه های اجتماعی را هم اضافه 
کنیم که علاوه بر کاربران تخصصی و کسب و کارهای اینترنتی، 
شهروندان عادی را هم  گرفتار کرده است. حالا یک آمار جدید 
از سرعت اینترنت در کشورهای مختلف توسط وب سایت 
اسپیدتست، منتشر شده است که با قرار دادن ایران در رتبه ۶۴ 
از میان 1۴۰ کشور نشان داده که سرعت اینترنت موبایل ایران 
از توگو و مراکش کندتر است و در خصوص اینترنت ثابت هم 
از آنگولا و مالدیو.  شایان ذکر است که رتبه یک اینترنت موبایل 
در جهان در ماه مارس ۲۰۲۳ به امارات متحده عربی اختصاص 
یافته؛ همین کشور رتبه سوم اینترنت ثابت جهان را هم به خود 

اختصاص داده؛ چین هم در جایگاه چهارم قرار دارد. 
سرعت اینترنت ثابت و موبایل در ایران کند است

طبق جدیدترین آمار منتشره در وب سایت اسپیدتست، 
میانه سرعت دانلود اینترنت ثابت در ایران در ماه می  سال ۲۰۲۳، 
1۲.۶۰ مگابیت بر ثانیه، میانه سرعت آپلود اینترنت ثابت ۲.۶1 
مگابیت بر ثانیه و تأخیر ۲۹ میلی ثانیه است که رتبه ایران را به 

1۴۶ از میان 1۸1 کشور رسانده است. 
سرعت اینترنت یکی از فاکتورهای کیفی خدمات اینترنتی 
محسوب می شود و از مهم ترین دغدغه های کاربران اینترنتی به 
شمار می رود. وب سایت Speedtest یکی از سایت هایی است 

که شاخص های جهانی اینترنت را در کشورها بررسی می کند. 
بر اساس آخرین آمار منتشر شده در وب سایت اسپیدتست، تا 
ماه می ۲۰۲۳، میانه جهانی سرعت دانلود اینترنت موبایل ۴۲.۳۰ 
مگابیت برثانیه، میانه جهانی سرعت آپلود اینترنت موبایل 
1۰.۳۰ مگابیت بر ثانیه و تأخیر ۲۸میلی ثانیه است. در حوزه 
اینترنت ثابت نیز میانه جهانی سرعت دانلود ۷۹.۲۸ مگابیت بر 
ثانیه، میانه جهانی سرعت آپلود ۳۵.۵۴ مگابیت برثانیه و تأخیر 
۹ میلی ثانیه است.  رتبه یک تا پنج اینترنت موبایل در جهان در 
ماه مارس ۲۰۲۳ به ترتیب به امارات متحده عربی )1۸1.۷۹(، 
قطر )1۶۴.۸۶(، نروژ )1۴۶.1۵(، کویت )1۳۶.۷۵( و دانمارک 
)1۲۷.1۳( تعلق دارد. همچنین رتبه یک تا پنج اینترنت پهن باند 
ثابت در جهان به ترتیب سنگاپور )۲۴1.۳۵( شیلی )۲۲۳.۲1(، 
امارات متحده عربی )۲۲۰.۶1(، چین )۲1۸.۸۰(، هنگ کنگ 
)۲1۳.1۴( تعلق دارد.  بر اساس اطلاعات این وب سایت، در زمان 
بررسی شده میانه سرعت دانلود اینترنت موبایل در ایران ۳۵.۶۸ 
مگابیت بر ثانیه، میانه سرعت آپلود اینترنت موبایل 1۰.۴۷ 
مگابیت بر ثانیه و تأخیر ۲۹ میلی ثانیه است که رتبه ایران را به ۶۴ 

از میان 1۴۰ کشور رسانده است. 
بر اساس این آمار، اینترنت موبایل ایران درحال حاضر از ترکیه 

و اروگوئه سریع تر و از توگو و مراکش کندتر است. 
در حوزه اینترنت ثابت نیز میانه سرعت دانلود در ایران 1۲.۶۰ 
مگابیت بر ثانیه، میانه سرعت آپلود ۲.۶1 مگابیت بر ثانیه و تأخیر 
۲۹ میلی ثانیه است که رتبه ایران را به 1۴۶ از میان 1۸1 کشور 
می رساند. براساس این آمار، اینترنت ثابت ایران درحال حاضر از 

میکرونزی و پاکستان سریع تر و از آنگولا و مالدیو کندتر است. 
طرح فیبر نوری چه شد؟

اواخر سال 1۴۰1، همشهری آنلاین از زبان عیسی زارع پور، وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات نوشته بود که تلاش وزارتخانه اش بر 

این است تا سرعت اینترنت موبایل را ۳۰ تا ۴۰ برابر کند!
او از طرح فیبرنوری برای بار چندم یاد کرده و گفته بود که این 
طرح »برای کسب و کارها آغاز شده، سرعت ۸۰۰ تا ۹۰۰ مگابایتی 
به مشتریان داده شده است.« وزیر مربوطه اظهار امیدواری کرده 
بود که سرعت های چند صد مگابایت بر ثانیه ارائه کنند.  زارع پور 
در ادامه با قطعیت اعلام کرده بود که »بعضی از پلتفرم های 
داخلی حتی قابلیت های بیشتری از پیام رسان های خارجی دارند. 
واتس اپ چند وقت پیش نسخه جدیدی داد و ویرایش پیام اضافه 
کرد، اما ویرایش پیام، تماس صوتی و تصویری و استاتوس در 
پیام رسان های داخلی وجود دارد.« او در مورد فیلترینگ هم گفته 

بود که »اینترنت من هم مثل مردم فیلتر است.«
بعد از فیلتر اینترنت در مورد شبکه های پرمخاطب اجتماعی، 
وزارت ارتباطات یک سری پیام رسان های داخلی مثل ایتا، روبیکا 
و غیره را برای مردم جایگزین کردند تا از آن ها استفاده کنند و 
بعدها طرحی دادند که این پیام رسان ها را تجمیع کنند. هرچند 
هیچ وقت این پیام رسان ها نتوانستند جای شبکه ها و پلتفرم های 
خارجی مثل واتس آپ و تلگرام را بگیرند و امکانات آن ها را داشته 
باشند.  نکته دیگری که می توان به آن اشاره کرد استفاده مسئولین 
از پیام رسان هایی است که فیلتر شده اند و این خود یک نقیض 

بزرگ است که مطرح بوده. 

کمتر مصرف کنید
مدیرعامل آبفای البرز با بیان اینکه شرایط 
آب شرب در کرج متعادل شده است، گفت: اما 
همچنان نیازمند همراهی شهروندان و مدیریت 
مصرف هستیم.  حمیدرضا نامداری در گفت وگو 
با ایسنا اظهار کرد: خوشبختانه روند تامین آب 
برای مشترکان کرجی به وضعیت تعادل بازگشته 
و مشکل خاصی در شبکه وجود ندارد.  او ادامه 
داد: آب سد برای انتقال به تصفیه خانه شماره یک 
در مدار قرار گرفته و وضعیت آبرسانی به شرایط 
عادی بازگشته است.  او با تاکید براینکه مردم باید 
برای مصرف آب همچنان با شرکت آبفای استان 
البرز همراهی کنند، افزود: رعایت الگوی مصرف 
به خاطر نوسانات، افت فشار و قطع آب که در چند 
روز گذشته صورت گرفته ضروری است ضمن 
آنکه برای رسیدن به تعادل کامل در شبکه توزیع 
زمان بیشتری نیاز است.  این مسئول تاکید کرد: 
البرزی ها همچنان به اطلاعیه های آبفای استان 
توجه داشته باشند و مدیریت مصرف را رعایت و 
مانند سابق مصرف نکنند تا آب مصرفی در اختیار 

تمام مشترکان استان قرار بگیرد. 
از  بسیاری  کرد:  خاطرنشان  نامداری 
ساختمان ها در استان دارای پمپ آب هستند که 
نوسان فشار و قطع آب در چند روز گذشته سبب 
شده تا مشکلاتی در مخزن و یا اتصالات آن داشته 

باشند که باید آن را بررسی کرد. 

لو نرفته بود؛ منتشر شده بود
محمد مهدی کاظمی معاون آموزش متوسطه 
وزارت آموزش و پرورش، با بیان اینکه به هیچ 
عنوان بحث لو رفتن سوالات امتحان نهایی را 
نداشتیم ولی موضوع انتشار سوال اتفاق افتاده 
است، درباره شائبه  تقلبات وسیع در امتحانات 
نهایی امسال و نگرانی بابت تاثیر ۴۰ درصدی و 
قطعی آن در کنکور، گفت: فرآیند آزمون مورد 
نظارت جدی بود. ذی نفعانی هستند که مخالف 
مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی در خصوص 
تغییر در شیوه پذیرش دانشگاه اند و ممکن است 
در این ایام هم اخبار کذبی را منتشر کرده باشند.  
کاظمی تاکید کرد: پس از انتشار این موارد، 
بلافاصله این موضوع مورد رصد قرار می گیرد. به 
طوری که در لحظه اول حوزه امتحانی مشخص 
و فرد شناسایی می شود. تا هم اکنون نیز افراد 
متخلفی که اقدام به تقلب کرده اند شناسایی 
شده اند. تا امروز 1۸۰۳ مورد تخلف ثبت شده 
داشتیم که متناسب با تخلفی که دانش آموزان 

کرده اند آرایی برایشان صادر شده است. 

 سالانه یک میلیون هکتار 
به بیابان های کشور افزوده می شود

مدیرکل امور بیابان سازمان منابع طبیعی 
و آبخیزداری کشور با تاکید بر اینکه منظور از 
بیابان زدایی، مقابله با عرصه های بیابانی موجود 
نیست، گفت: در کشور خشک و کم آبی مثل 
ایران، قطعا اصلاح شیوه مدیریت منابع آب، 
اولویت نخست در میان تمام اقدامات لازم برای 
مقابله با بیابان زایی است. وحید جعفریان در 
گفت وگو با ایلنا درباره ضرورت انجام اقدامات لازم 
برای جلوگیری از افزایش سطح عرصه های بیابانی 
کشور، در عین لزوم تلاش برای حفظ بیابان های 
موجود توضیح داد: موضوع مقابله با بیابان زایی 
متفاوت از مفهوم بیابان و لزوم حفظ عرصه های 
بیابانی کشور است. بیابان یک اکوسیستم طبیعی 
و منحصر به فرد با گیاهان و جانوران و کاربری ها 
و خدمات خاص خود است، ولی بیابان زایی 
پدیده ای است که می تواند در تمام عرصه های 

طبیعی از جمله جنگل و مرتع اتفاق بیفتد. 

تشکیل پلیس آب در خوی
معاون درآمد و خدمات مشترکین شرکت آب 
و فاضلاب خوی گفت: پلیس آب این شرکت با 
بهره گیری از نیروهای داخلی تشکیل شده که 
شناسایی مشترکین پر مصرف و اخطار جهت 
مصرف بهینه از جمله وظایف آنها به شمار می رود. 
رعنا قدردان افزود: پلیس آب با هدف آگاهی  
بخشی و هشدار به مشترکان پرمصرف، شناسایی 
انشعابات غیر مجاز در شهرستان خوی تشکیل 
شده و با این امر می خواهیم مردم قدر آب 
را بدانند تا ذخایر آبی صیانت شود.  او اضافه 
کرد: مصرف بی رویه آب در شهرستان خوی 
از سوی برخی مشترکان باعث تشکیل پلیس 
آب شد تا شناسایی مشترکان پر مصرف طبق 
دستورالعمل های اجرایی در دستور کار بوده 
و با عاملان آن برخورد کند. قدردان ادامه داد: 
علاوه بر شناسایی مشترکین پر مصرف و اخطار 
جهت مصرف بهینه آن، شناسایی انشعابات 
غیرمجاز، شناسایی انشعاباتی که کنتور خراب 
دارند و پیگیری جهت تعویض کنتور و پیمایش 
انشعاباتی که قطع و وصل های نامریی دارند و 
تعیین زمان برای مریی کردن آن، از دیگر اقدامات 
این تیم خواهد بود.  معاون درآمد و خدمات 
مشترکین شرکت آب و فاضلاب شهرستان خوی 
با اشاره به اینکه چند اکیپ در قالب پلیس آب، 
تشکیل شده است، گفت: طبق دستورالعمل 
وزارت نیرو و برابر قانون، آب مشترکان پرمصرف 
قطع و برای آنها جریمه های سنگین در نظر 
گرفته می شود. قدردان اظهار کرد: نظارت و 
شناسایی مشترک های پرمصرف شامل مشترکان 
مسکونی و غیرمسکونی، اداره ها، نهادهای دولتی 
و غیردولتی و مراکز تجاری از دیگر وظایف پلیس 
آب است. او یادآور شد: در این طرح گروه های 
پلیس آب با آرم و تابلو مشخص در نواحی و 
شهرستان های زیر پوشش این شرکت فعالیت 

خواهند داشت. 

آرمان ملی: رئیس انجمن دفاتر خدمات مسافرت هوایی و 
جهانگردی ایران از کاهش سفر گردشگران اروپایی به ایران و افزایش 
تعداد گردشگران چینی و روس خبر داده و گفته که ماهانه ۳۰۰ تا 
۴۰۰ هزار گردشگر به ایران سفر می  کنند. با این حال، حرمت الله 
رفیعی وضعیت گردشگر ورودی را ایده آل ندانسته و توضیح داده 
که نمی توان اسم خوب روی آن گذاشت اما بد هم نیست. به گفته 
او »اولویت نخست به گردشگران عرب به خصوص از کشور عراق 
اختصاص می یابد. البته از کشور عمان و برخی کشورهای حوزه 
خلیج فارس نیز گردشگر داریم که به این بخش از گردشگران عرب 
افزوده می شوند.«  اما شمار گردشگران خارجی به ویژه از کشورهای 

اروپایی از سال گذشته و در ماه های منتهی به پاییز و زمستان، 
کاهش قابل توجهی داشتند. هرچند که اوضاع خیلی مساعدی هم 
در سال های اخیر در این زمینه وجود نداشته.  طبق آمارها در سال 
1۴۰۰ در مجموع ۲۴ میلیون و ۶۸۷ هزار و ۵۲ سفر انجام شده که 
از این تعداد ۲۴ میلیون و ۶۳۸ هزار و ۶۴۹ سفر، سفر داخلی و ۴۸ 
هزار و ۴۰۳ سفر، سفر خروجی بوده است؛ این یعنی نزدیک به 1۰۰ 
درصد سفرهای ایرانیان در سال 1۴۰۰ را سفرهای داخلی تشکیل 
داده است و این شرایط در سال جدید با کم شدن سفرهای داخلی 

ادامه خواهد داشت.
گردشگران لاکچری افغان

رئیس انجمن دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی ایران در 
خصوص گردشگرانی که به ایران سفر می کنند، اتباع افغانستان را مد 
نظر قرار داده و با به کار بردن کلمه لاکچری، گفته: شمار گردشگرانی 
که از کشور افغانستان به ایران سفر می کنند، افزایش یافته و تعداد 
پروازهای ما و افغانستان زیاد شده؛ اکنون رویکرد حوزه گردشگر 
ورودی از افغانستان به ایران تغییر کرده و شاهد ورود  گردشگران 
لاکچری افغان به ایران با رویکردی متفاوت با آنچه در گذشته در 
حوزه گردشگری بین ایران و افغانستان شاهد بودیم، هستیم. رفیعی 
توضیح داده که »این گردشگران علاوه بر حوزه سلامت به منظور 
اقامت در ایران برای رفتن به بلاد غرب و یا بازگشت به وطن خود به 
ایران سفر می کنند. تمام پروازهای افغانستان به ایران که تقریبا ۹ تا 

1۰ پرواز در هفته است،  همواره پر است.«

اروپایی ها به ایران نمی آیند
در مقابل، او به پایین آمدن آمار و شمار گردشگران اروپایی هم 
اشاره کرده و گفته: تعداد گردشگران اروپایی که به ایران سفر کنند 
کم شده اما گردشگران کشورهای چین و روسیه افزایش یافته اند. 
این امر پیام خوبی برای ما دارد چراکه ورود گردشگر از چین برای 
مدت طولانی به ایران بسته شده بود و تعداد گردشگران روس نیز به 
اندازه ای اندک بود که می توان گفت اصلا گردشگر روس نداشتیم.  
رئیس انجمن دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی ایران 
همچنین از قراردادی با طرف گردشگری روس خبر داده که قرار 
است به زودی منعقد شود تا در حوزه تبادل گردشگر تسهیلاتی 
صورت گیرد؛ روس ها مصمم هستند تا بخشی از گردشگران شان 
که به ترکیه و سایر کشورهای نزدیک به ایران سفر می کنند حتما در 
طول سفر خود به ایران هم بیایند. این مسئول در حوزه گردشگری 
اظهار امیدواری کرده که: »بتوانیم بستری برای این گردشگران 
فراهم کنیم تا تعداد سفرهایشان به ایران افزایش یابد. ناگفته 
نماند؛ هستند گردشگرانی از کشورهایی مانند چین و روسیه که 
به صورت حکومتی سفر می کنند تا به فلان مقاصد سفر کنند 
آنگاه شرکت های گردشگری شان بر اساس لیستی که به آنها اعلام 
می شود، مقاصدشان را معرفی می  کنند. اکنون تعداد گردشگران 
ما از کشور روسیه افزایش یافته و ایران نیز در لیست مقاصد چین 
قرار گرفته. می توان گفت در تلویزیون چین و روسیه تبلیغات سفر 

به ایران انجام می شود.«

باید دید که نحوه رسیدگی به مردم زلزله زده خوی به چه نحو خواهد بود با توجه به 
اینکه شهرها و روستاهایی که پیش از این گرفتار زلزله شده اند، از همین خوی گرفته که 
زمستان سال گذشته در سرمای استخوان سوز و زیر چادرها بر شهروندان آنجا گذشت تا 
شهرهای دیگر در سال های گذشته و دور و دورتر که هنور تبعات زلزله را پس از گذشت سال ها 
در زندگی خود احساس می کنند. گزارش ها و مشاهداتی از سوی خبرنگار »آرمان ملی« در 
دست است که نشان می دهد تعدادی از زلزله زدگان در استان کرمانشاه، هنوز در کانکس 
زندگی می کنند و فرزندانشان در این کانکس ها بزرگ شده و به مدرسه رفته اند.  مشاهدات 
و پرسش های این رسانه از زلزله زدگانی که در کرمانشاه زندگی می کنند نشان می دهد که 
کانکس های اجاره ای هم رونق و رشدی به خود گرفته اند که هم از تبعات زلزله سال 1۳۹۶ در 
این استان است و هم تبعات گرانی و عدم توانایی شهروندان در خرید و حتی اجاره کردن منزل 
مسکونی. مردم خوی هنوز از آسیب ها و البته ترس های زیستن در زیر سقف های ترک خورده، 
رهایی پیدا نکرده اند که روز گذشته باز هم تن و بدنشان لرزید. حتما شما هم ویدئوهای زیادی 

از زندگی دشوار آن ها در ماه های اخیر دیده اید . 

آرمان ملی: روز گذشته ساعت 1۶ و ۴۳ 
ثانیه خبری از زمین لرزه ای به بزرگی ۴.۷ 
ریشتر در حوالی خوی منتشر شد که با توجه 
به عدد نسبتا بالای بزرگای آن در مقیاس 
ریشتر، نگرانی هایی را هم پیرامون خسارات و 

خرابی های ناشی از آن به دنبال داشت. 
به گزارش مرکز لرزه نگاری کشوری وابسته 
به دانشگاه تهران، این زمین لرزه در عرض ۴۴.۹ 
شرقی و طول جغرافیایی ۳۸.۵1 شمالی در 
عمق ۹ کیلومتری سطح زمین به وقوع پیوسته 
و در مناطقی از استان آذربایجان غربی از جمله 

ماکو و شوط هم احساس شده است. 
فرماندار خوی هم در پی زمین لرزه ۴.۷ 
ریشتری از اعزام ۲۵ تیم ارزیاب به مناطق 
زلزله زده خبر داد و گفت که تمامی تیم های 
امداد و نجات، اورژانس، هلال احمر و سایر 
دستگاه های اجرایی به حالت آماده باش هستند 
و در صورت نیاز سریعاً وارد عمل خواهند 
شد. ذبیح اله کاظمی، گفت: رأس ساعت 1۶ 
بعدازظهر دیروز شنبه زمین لرزه ای به قدرت 
۴.۷ ریشتر شهرستان خوی را به لرزه درآورد.  
کاظمی افزود: خوشبختانه تا این لحظه هیچ 

تلفات جانی و یا مصدوم و همچنین تخریب 
واحدهای مسکونی و دامی گزارش نشده است. 
او از مردم شهرستان خوی خواهش کرد تا 
با حفظ آرامش خود، به مکان های امن رفته 
و همچنین به شایعات توجه نکرده و هرگونه 
اخبار و اطلاعات در خصوص زمین لرزه را از 
منابع موثقی پیگیری کنند.  سرپرست سازمان 

امداد و نجات جمعیت هلال احمر آذربایجان 
غربی هم به مهر، گفت: ارزیابان جمعیت هلال 
احمر در روستاهای چاوش قلی و رهال خوی 
که کانون زلزله بوده است در حال ارزیابی 
خسارات احتمالی هستند. به گفته او هم: 
بر اساس گزارش تیم های ارزیاب اعزامی، 
زلزله ۴.۷ ریشتری در منطقه خوی در استان 

آذربایجان غربی، هیچ گونه خسارتی نداشته 
است.  صادق محمودی، با بیان اینکه درپی 
این زلزله تیم های امدادی به حالت آماده باش 
درآمدند، گفت: همچنین تیم های ارزیاب نیز به 
مناطق متاثر از زلزله اعزام شدند و بررسی ها در 
این خصوص آغاز شده که البته تاکنون گزارشی 

از وقوع خسارت دریافت نشده است. 
به گفته محمودی، امدادگران جمعیت هلال 
احمر استان آذربایجان غربی در شعب خوی، 
سلماس، چایپاره و پایگاه های امداد و نجات 
استان در آماده باش کامل قرار دارند و در صورت 
نیاز از ظرفیت دیگر پایگاه ها و امدادگران نیز 

استفاده خواهد شد. 
همچنین بابک یکتاپرست، معاون روابط 
عمومی سازمان اورژانس کشور نیز از آماده باش 
کامل نیروهای اورژانس در استان آذربایجان 
غربی خبر داد و گفت: تیم های ارزیاب اورژانس 
نیز به مناطق متاثر از زلزله اعزام شده اند. در 
چنین شرایطی لازم است که مردم عزیز 
خونسردی خود را حفظ کرده و از قرار گرفتن 
در فضاهای مسقف و مجاورت اجسامی که 

احتمال سقوط آن وجود دارد، پرهیز کنند. 

اینترنت موبایل ایران درحال حاضر از ترکیه و اروگوئه سریع تر و از توگو و مراکش کندتر است 

رتبه یک اینترنت موبایل در جهان در ماه مارس ۲۰۲۳ به ترتیب به امارات متحده عربی اختصاص یافته؛ همین کشور رتبه سوم اینترنت ثابت جهان را هم به خود اختصاص داده

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفته بود تلاش وزارتخانه اش بر این است تا سرعت اینترنت موبایل را ۳۰ تا 4۰ برابر کند

بر اساس آمار منتشر شده در وب سایت اسپیدتست، رتبه اینترنت ثابت و موبایل در ایران در رتبه ۶4 از میان ۱4۰ کشور قرار گرفته؛ 

اینترنت ما از آنگولا، توگو  و مراکش هم کندتر است!

رئیس انجمن دفاتر مسافرت هوایی: 

 گردشگر اروپایی 
 کم شده به جایش
 روس و چینی زیاد شده
ماهانه ۳۰۰ تا 4۰۰ هزار گردشگر به ایران سفر می  کنند


